

# 皇仁書院家長教師會

The Queen's College Parents-Teachers' Association

# 快訊 Newsletter

《快訊》編輯小組

組長:李敏慧女士

副組長:陳英平老師

文書組: 陳英平老師 何淳康老師 薛燕玲女士

設計及排版:李敏慧女士 林智濤先生

二零二五年四月 第九十一期 │ April 2025 Issue 91

# 主席的話

## Message from Chairperson







大家好!我非常榮幸能當選爲皇仁書院家長教師會主席,在此謹向各位表達至誠的感謝。

藉著學校的信任和家長們的支持,我有機會爲孩子的成長與教育在學校貢獻力量。家長教師會是家校 溝通的橋樑,我們的使命是促進家長與學校的合作,共同爲孩子們營造充滿關愛與支持的學習環境。 過去一年,我們舉辦了親子講座、家長學堂等活動,增進了家校互動,也讓我更深入了解學校運作和 家長會的重要角色。教育不僅是知識的傳授,更是品格、能力與價值觀的培養,這需要家校兩方攜手 共同合作和努力。

今年,我們將繼續籌辦各類活動,如親子旅行、親子運動日、家長工作坊等,讓家長和孩子共同參與,增進聯繫,促進家校合作,增強社區凝聚力。同時,我們也希望能邀請專業人士來校分享經驗,幫助孩子們在學業和品德方面全面發展。

此外,我們會加強與教師的溝通,聆聽他們的需求和建議,讓活動更符合學生的興趣和需求。身爲家長教師會的一員,我深知我們的使命是支持學校、輔助學生成長,讓每一位孩子都能在皇仁書院茁壯成長。

最後,感謝所有支持我的家長和朋友,正是有了你們的鼓勵和信任,我才能站在這裡。我期待與大家 一起並肩同行,爲孩子們創造一個更美好的學習環境,爲阜仁書院的未來添上更多色彩!

2D 鄧晉祐家長 陳凱欣

# 主席的話

#### Message from Chairperson

Hello everyone! I am deeply honored to be elected as the Chairperson of The Queen's College Parents-Teachers' Association (PTA), and I would like to express my heartfelt gratitude to all of you.

Thank you to the school for your trust and to the parents for your support, both of which have given me the opportunity to contribute to the growth and education of our children. The PTA serves as a bridge between families and the school, and our mission is to foster collaboration between parents and the school, allowing them to work together to create a caring and supportive learning environment for our children. Over the past year, we have organized various events, such as parent-child seminars and parent workshops, which have not only enhanced interaction between parents and the school but also allowed me, as a regular committee member, to gain a deeper understanding of the school's operations and the important role the PTA plays in the growth of our children. We understand that education is not just about imparting knowledge but also about nurturing character, abilities, and values, which requires the joint efforts of both home and school.

This year, I will continue to actively organize various activities to promote home-school cooperation and strengthen the cohesion of our community. We plan to host more parent-child events, such as family outings, sports days, and parent workshops, allowing parents and children to participate together and strengthen their bonds. At the same time, we hope to invite more professionals to share their experiences at the school, helping our children develop holistically in terms of both academics and their character.

Additionally, we will enhance communication with teachers, listening to their needs and suggestions to ensure our activities better align with the interests and needs of the students. As a member of the PTA, I am fully aware that our mission is to support the school and serve the students, ensuring that every child can thrive in the Queen's College family.

Finally, I would like to thank all the parents and friends who have supported me. It is your encouragement and trust that have brought me here today. I look forward to working hand in hand with all of you in the coming days to create an even better learning environment for our children and help Queen's College flourish!

CHAN Hoi-yan, Christina, Mother of 2D TANG Chun-yau, Theo

### Exclusive Interview with Principal CHAN

傳承兄弟情與全人教育 談學生成長與家校合作

皇仁書院作爲香港歷史悠久的官立中學,一直以卓越學術與多元活動見稱。本學年新任校長陳祥偉先生首次接受本會專訪,跟我們分享學校最新發展方向、學生全人培養及家校合作策略。由於這次訪問機會難得,又可以直接與校長對話,大家都十分期待可藉此更了解陳校長的教育理想及學校的未來規劃。



陳校長指出,皇仁學生向以的深厚的「兄弟情」與多元的自主活動 文化著稱,但疫情期間令部分傳統活動停擺,在缺乏師兄的帶領 下,學生需要重新學習籌辦不同模式的活動。他舉例,周年開放日 活動的統籌及規劃,一向貫由學生會主導,各學生亦會主動處理設 計活動、搬運物資及報置攤位,體現了皇仁仔親力親爲的傳統精 神。

然而,他亦觀察到學生的視野及識見,日漸受到生活模式及電子科技的影響而趨向狹窄。因此,未來將推動更多走到社區的活動,並加強跨校及境外交流。期望學生在了解祖國的同時,仍要能培養對世界時事的認知及觸覺,做到「背靠祖國、而向世界」。





學習挑戰與時間管理:從「天才型」到「方法型」

陳校長坦言,不少皇仁學生屬「天才型」,習慣臨考試前衝刺。不過,隨著年級升高,這種學習方法可能會讓他們碰壁,甚至遇到瓶頸而難以突破。爲了幫助學生更有力地應對學習挑戰,學校將在初中階段加強學習方法的訓練,例如教授編寫筆記技巧,並透過小組討論培養合作精神。陳校長強調:「社會需要團隊解決問題,而非單打獨鬥。」

針對手機使用與時間管理,他建議家長與學校合作,協助學生記錄作息時間,理性分配時間。同時,期望與家長共同建立成長的安全網,讓學生明白學校及家長永遠是他們的後盾,不要因爲害怕失敗而裹足不前。我們要讓皇仁學生在關懷的氛圍中學習勇於嘗試,敢於接納自己的不足,並從錯誤中學習。

## 4 ● 快訊 | 二零二五年四月 | 第九十一期 Newsletter April 2025 Issue 91

#### Exclusive Interview with Principal CHAN

情緒支援與家校溝通:建立安全網

陳校長亦關注學童成表中的各種情緒問題,因此必須爲此及早建立支援系統。學校計劃來年在初中階段推行「雙班主任制」,結合資深與新晉的教師,冀能更仔細關顧學生的需要。此外,學校亦會透過早會分享、正向活動等,訓練學生的溝通表達及抗逆減壓的能力。

他特別提到,部份成績好的學生或會出現一些行爲或思想上的偏差,但因爲這些偏差沒有即時影響學生的 學術表現,而容易被家長忽略,結果影響到學生的長遠成長。他呼籲家長切勿只聚焦在孩子的學術表現, 而忽略了學生的全人發展。例如:若孩子表現出過度固執或與人難以相處等問題,家長應正視它並尋求合 適評估,避免錯過介入處理的黃金期。

#### 家校合作:透明溝通破誤解

陳校長認爲,家校互信需建立在透明的溝通基礎上。爲了實現這目標,學校會定期舉辦家長會和升學講座,並透過家長教師會或其他網絡保持與家長的持續溝通。他尤其需要多關注一些較少與學校接觸的家長,他們容易因片面或不完整的資訊而未能完全了解及配合學校的安排和措施。他舉例說,在一次帶領交流團期間,遇有家長擔心兒子吃不飽,而自行替他點了外賣,這違反了學校訂立不可叫外賣的守則。他呼籲家長要信任學校,學習「適當地放手」,讓孩子學習獨立地面對生活上的問題。

展望未來,學校將繼續通過各類活動培育學生領導能力,並與家長攜手,幫助學生在學術與個人成長上取得平衡發展。陳校長強調:「皇仁的傳統並非因循守舊,而是讓兄弟情與自主學習的精神,成爲學生面對

未來挑戰的幫助和動力。」





## Exclusive Interview with Principal CHAN

Upholding Brotherhood and Holistic Education - Discussing Student Development and Home-School Collaboration

As one of Hong Kong's most historic government secondary schools, Queen's College has long been renowned for its academic excellence and traditional culture. Newly appointed Principal CHAN Cheung-wai, Eric, who assumed office this academic year, recently granted his first exclusive interview to The Queen's College Parents-Teachers' Association (PTA), sharing insights on school development strategies, whole-person education, and home-school cooperation. PTA members expressed excitement about this rare opportunity to engage directly with the principal, looking forward to gaining a deeper understanding of the principal's educational vision and the school's plans.

School Development and Student Education: Balancing Tradition and Innovation

Principal CHAN highlighted that Queen's College students are known for their "Brotherhood" spirit and self-driven campus culture. However, he noted that some traditional activities were suspended during the epidemic, leaving students without senior guidance as they readjusted to organizing events. He cited the Open Day as an example, where students took full initiative in planning activities and even personally handled logistics and the decoration of stalls, embodying the traditional "hands-on" ethos.

Nevertheless, Principal CHAN observed that students' perspectives have become narrower due to technological influences. Moving forward, the school will promote community involvement and organize more inter-school and international exchange programmes. Such measures will enhance students' understanding of our motherland and develop their awareness of global issues, helping students "stand firmly with our nation while facing the world."

Learning Challenges and Time Management: From "Gifted" to "Methodical"

Principal CHAN acknowledged that many Queen's College students are "naturally gifted" learners who tend to cram before exams. However, as they progress to higher grades, this approach may prove ineffective or even result in a lack of progress. To better equip students for academic challenges, the school will enhance study skills training at the junior secondary level, including note-taking techniques, and foster a collaborative spirit through group discussions. "A society needs problem-solving teams, not lone warriors," Principal CHAN emphasized.

#### Exclusive Interview with Principal CHAN

Regarding smartphone use and time management, he advised parents to work with the school to help students keep track of their daily activities and allocate time wisely. He also advocated allowing room for mistakes within safe boundaries, so students feel secure to explore new experiences under the support of the school and their parents.

#### Emotional Support and Home-School Communication: Building a Safety Net

With growing concerns about student emotional well-being, Principal CHAN stressed the importance of early intervention systems. The school plans to implement a "co-class teacher system" in junior forms, pairing experienced and new teachers to provide more attentive student care. Additionally, through morning assembly sharing and positive education activities, students will develop their communication skills and resilience.

He particularly noted that some high-ability students may exhibit behavioural issues or hold questionable beliefs, but such tendencies are often overlooked as they do not have an immediate effect on their grades, impacting their long-term growth. He advises parents not to over-emphasize their children's academic performance and neglect their holistic growth. "If a child shows stubbornness or difficulty in social interactions, parents should address it promptly and seek assessment to avoid missing the golden window for support."

#### Home-School Collaboration: Transparency to Prevent Misunderstandings

Principal CHAN believes trust between the school and families must be built on transparent communication. To achieve this, the school regularly holds parent meetings and academic pathway seminars, while maintaining ongoing dialogue with parents through the PTA and alumni networks. He pointed out that parents with less school engagement might not be able to fully understand and comply with school arrangements. For instance, during a study tour designed to foster independence, some parents privately ordered takeout for their children, which contravened school regulations. Principal CHAN used this example to illustrate the importance of "letting go" at the appropriate time, allowing students to develop their own skills to cope with life's challenges.

Looking ahead, Queen's College will continue nurturing student leadership through diverse activities while partnering with parents to promote balanced growth in terms of both academics and personal development. "Our tradition isn't about clinging to the past," Principal CHAN concluded, "but about empowering students with brotherhood and self-initiative to face future challenges."

# 周年會員大會

#### **Annual General Meeting**

本會2024年10月18日晚上,在學校禮堂舉行了「第36屆皇仁書院家長教師會周年會員大會」。在會議上,選出了新一屆6位家長委員, 連同上屆留任的6位家長委員,及7位校方委員,共19位委員組成第36屆執行委員會。會上繼續委任譚景棠先生爲義務核數師及鄺永浩先爲義務法律顧問。此外,在會上亦選出一名學校管理委員會家長代表。經投票後,李敏慧女士獲選爲2024-2026年度家長代表。

On the evening of 18 October 2024, the 36th Annual General Meeting of Queen's Parents-Teachers' College Association (QCPTA) was held at the school hall. At the meeting, 6 new parent committee members were elected, joining the 6 parent committee members who had been re-elected and 7 school members. A total of 19 members formed the 36th executive committee. Mr. TAM King-tong was again appointed as the Honorary Auditor, and Mr. KWONG Wing-ho, Ringo will continue to serve as the Honorary Legal Advisor. In addition, a parent representative of the School Management Committee was elected at the meeting. After voting, Ms. LEE Man-wai was elected as the Parent Representative for 2024-2026.



#### 第三十六屆皇仁書院家長教師會執行委員 36th Executive Committee Members of QCPTA

主席 Chairperson	陳凱欣女士 Ms. CHAN Hoi-yan, Christina	
副主席 Vice-chairperson	李敏慧女士 Ms. LEE Man-wai, Emily	陳祥偉校長 Mr. CHAN Cheung-wai, Eric
秘書 / 統籌員 Secretary / Coordinator	薛燕玲女士 Ms. SIT Yin-ling, Elaine (秘書Secretary)	陳英平老師 Ms. CHAN Ying-ping (統籌員 Coordinator)
司庫 Treasurer	陳慶文先生 Mr. CHAN Hing-man, Kenneth	傅子傑老師 Mr. FU Chi-kit
委員 Members	曾小蓉女士 Ms. ZENG Xiao-rong, Sharon	
	余慧珊女士 Ms. YUE Wai-shan, Dorothy	凌婉婷副校長 Ms. LING Yuen-ting
	司徒懿紋女士 Ms. SIZTO Mandy 林智濤先生 Mr. LAM Chi-to, Adam	陳婉媚副校長 Ms. CHAN Yuen-mei
	薛鄭寶先生 Mr. SIT Cheng-po, Paul 周映華女士 Ms. CHOW Ying-wah, Iris	趙銘施副校長 Ms. CHIU Ming-sze
	文慧君女士 Ms. MAN Wai-kwan, Prudence 鄭菊黎女士 Ms. CHENG Kuk-lai, Joanne	何淳康老師 Mr. HO Shun-hong

家長義工及社會服務隊委任

Parent Volunteers and Social Service Team Appointment Kick-off Ceremony

皇仁書院家長教師會於2024年 12月10日傍晚舉辦「家長義工 及社會服務隊委任」活動。義工 隊主要協助本會舉辦校內活動, 而社會服務隊主要服務社群,爲 社會作出貢獻。





本年度約有家長80位加入義工服務隊及139位加入社會服務隊。當晚本會主席陳凱欣女士介紹了本會2024-2025年度活動計劃多達20項。活動除了讓家長更多機會了解學校,還照顧到高中升學和學生精神健康問題,而工作坊、球賽和旅行等都是很適合的親子活動。當晚出席的家長亦分享了對本會和來年活動計劃的意見,由此增進了本會對家長需要的了解,令所籌辦活動更精益求精。本會感謝各熱心家長在百忙之中抽空出席,期待共同合作,舉辦今年度的活動。





The QCPTA held a "Parent Volunteers and Social Service Team Appointment Kick-off Ceremony" on the evening of 10 December 2024. The volunteer team mainly assists the association in organizing on-campus activities, while the social service team mainly serves the community and makes contributions to society.

This year, about 80 parents joined the volunteer service team and 139 joined the social service team. During the ceremony, our Chairperson Ms. Christina CHAN introduced the association's 24-25 annual activity plan, which has as many as 20 activities. In addition to giving parents more opportunities to learn about the school, the activities also aim to inform students about the higher education options available and to improve the mental health of students. On the other hand, workshops, sports competitions and trips that enhance parent-child relationships will be arranged as well.

Parents who attended the ceremony shared their opinions on QCPTA and on the activity plans for the coming year, giving the association a better understanding of the needs of parents. The association would like to thank all the enthusiastic parents for taking time to join the event, and looks forward to working with parents to organize this year's activities.

## 元宵湯圓慶團圓

#### Lantern Festival Glutinous Rice Balls Reunion

由國家安全教育組與家長教師會合辦的「心繫家國3.0」中華飲食文化活動——「元宵湯圓慶團圓」工作坊於2025年2月7日午膳時間舉行。當天老師、學生及家長一同學習製作熊貓湯圓、即場品嚐美味的湯圓及猜燈謎,從中認識元宵節豐富的文化內涵,接觸博大精深的中華飲食文化,推動學生實踐「孝親」及「家和鄰睦」等價值觀。





"Love Our Home, Treasure Our Country 3.0" Lantern Festival Workshop, themed "Reunion with Tangyuan," took place during lunch on 7 February 2025, co-organized by the National Security Education Group and the Parents-Teachers' Association. On that day, teachers, students, and parents came together to learn the art of crafting pandashaped tangyuan, savor delicious tangyuan, and solve lantern riddles.

This enriching experience allowed participants to gain an understanding of the rich cultural connotations of the Lantern Festival, promoting Chinese culinary culture and fostering a culture of confidence. The event also cultivated students' primary values of "filial piety" and "unity".

# 家長也敬師運動

## Parents-Also-Appreciate-Teachers Drive

"家長也敬師運動"旨在提升家長對教師工作的尊重與理解,強調教師在孩子教育中的重要角色。本會今年繼續響應這項運動,不僅能促進家庭與學校之間的溝通,還能塑造正向的教育環境,提升學生的學習效果。透過感恩、尊重和支持,家長和教師攜手共創更美好的教育未來,爲孩子的成長奠定堅實基礎。

The "Parents Also Respect Teachers Drive" aims to promote parents' respect and understanding of teachers' work, and emphasize the important role of teachers in children's education. This year, we continue to support this campaign, which not only promotes communication between families and schools, but also creates a positive educational environment to enhance students' learning outcomes. Through gratitude, respect and support, parents and teachers work together to create a better future for education and lay a solid foundation for children's growth.



# 親子同樂沙頭角一天遊

The Parent-Child Sha Tau Kok One-day Tour



家教會旅行於2月22日在一片歡聲笑語中順利舉行!此次活動共有60多人參加,其中包括非華裔家庭和同學。我們一早由學校出發,首先前往歷史悠久的沙頭角機槍堡,深入了解當地的歷史與文化;隨後轉往探訪充滿書香氣息的鏡蓉書屋,從中體驗文學與自然的融合。中午期間,大家一同享用豐富的日韓烤肉火鍋自助餐,美食與交流讓彼此更加熟絡。最後,我們抵達富琴有機生態農莊,親手製作傳統茶粿,享受手作的樂趣,並欣賞田園風光。

此次活動不僅讓大家放鬆身心,也促進了家長之間 的交流與聯繫,讓我們和孩子們共度了一天愉快的 時光。感謝各位家長的參與和支持,讓這次活動圓 滿成功!















The Parent-child Sha Tau Kok one-day tour took place on 22 February, with about 60 participants, including Non-Chinese speaking families.

We started our day at the historic Sha Tau Kok Pillbox, then explored the Kang Yang Study Hall. After enjoying a delicious Japanese-Korean BBQ hotpot buffet for lunch, we visited the Fu Kum Organic Fruit Farm. We made traditional tea cakes and soaked in the beautiful countryside scenery.

This event allowed everyone to relax, fostered communication among parents and provided a delightful experience for the children. Thanks to all the parents for their support, making this event a success!



# 陸運會接力邀請賽

## Athletic Meet 4X100m Relay Parent-Child Team

本年陸運會4×100米接力邀請賽,參賽組合包括校友隊、教師隊、學生隊及親子隊。熱鬧開跑,衆隊伍攜手衝刺,場邊加油聲不斷。看著團隊默契接棒、奮力奔跑的模樣,全場笑聲與歡呼此起彼落。無論成績如何,大家臉上都掛著燦爛笑容,這場比賽不僅比速度,更充滿了溫馨與歡樂!

This year's Athletic Meet featured an exciting 4×100m relay invitational with alumni, teachers, students, and parent-child teams competing. The race began with a burst of energy as teams sprinted down the track, cheered on by roaring crowds, nonstop laughter and applause. Win or lose, every participant beamed with pride — proving this event was about more than speed, but also camaraderie, laughter, and unforgettable memories!



中三選科對很多同學來說是非常重要的,有見及此,本會聯同本校生涯規劃組於2025年2月15日舉行中三選科講座,讓家長能充分地掌握高中選科的技巧和對高中學制有更深入的認識。是次活動報名非常踴躍,當天更有家長攜同兒子一同出席,而出席講座的家長亦超渝一百位。

當天師兄不僅談及豐富的選科資訊,也大方分享讀書 心得,本會在此感謝各位師兄用心的預備和細心的說 明!









# 選科之路 · 與你同行

#### Walk with You on Subject Selection

The subject selection exercise at the conclusion of students' Secondary 3 studies is a crucial juncture that shapes much of their future. In view of this, we collaborated with the Careers and Life-planning Team and held an information day on subject selection on 15 February 2025, so that parents can help junior form students with their subject choices and gain a deeper understanding of the senior secondary curriculum. Many parents signed up and attended the talk with their son. A total of more than 100 parents attended the talk. The senior form students shared in-depth information about the subjects and generously shared their insights into studying. We would like to thank all the senior form students for their assistance!

## 捐血日

#### **Blood Donation Day**





On 26 February 2025, we held the "Parents' Blood Donation Day" event, which saw the participation of 21 parents, among whom 19 successfully donated blood. This event was supported by the professional nursing staff from the Hong Kong Red Cross Blood Transfusion Service Center, who provided comprehensive services. We sincerely thank all the parents for their active participation and support, demonstrating their enthusiasm for social welfare. We look forward to future blood donation events continuing to achieve great results, bringing hope to and restoring the health of more people in need!

A AB B

本會在2025年2月26日舉辦的「家長捐血日」活動中,共有21名家長參加,其中19名家長成功捐血。此次活動由「香港紅十字會輸血服務中心」的專業人員提供全方位服務。衷心感謝所有家長的積極參與與支持,展現了他們對社會公益的熱忱。我們期待未來的捐血活動能持續創造佳績,爲更多需要幫助的人帶來希望和生命的延續!







# 中一自行分配學位學生面試日之家長分享

Parent sharing on S1 Discretionary Places Interview Day

2025年3月8日,本校舉辦了「中一自行分配學位申請」學生面試日。家長們緊張又興奮地陪伴孩子參加面試。爲讓家長們更深入了解本校學生的日常校園生活,本會安排了多場「家長分享會」。

我們邀請到兩位前副主席,分別是梁偉聰先生、 賀惠昱女士,還有嘉賓劉慶峰先生,以及一衆委 員和家長義工出席。當天跟各家長分享孩子的學 習與成長故事,並耐心解答他們各類疑問。此 外,現場播放了本會活動的精彩片段,讓家長們 眞切感受到「家校合作無間」的理念,爲孩子們 的校園生活增添了更多信心與期待。









On 8 March 2025, our school held the "Secondary One Discretionary Place Application" student interview day. To help parents gain a deeper understanding of the daily school life of our students, our association organized several "Parent Sharing Sessions".

We invited two former Vice Chairpersons, Mr Vincent LEUNG and Ms Venus HO, along with guest Mr Terence LAU, as well as current committee members and parent volunteers. They shared stories about their children's learning and growth, patiently answering various questions from the parents. We also played highlights of our activities, allowing parents to truly experience the spirit of "home-school cooperation", reassuring parents that their children would lead a fruitful school life.



# 開放日

### Open Day

皇仁書院開放日圓滿舉行以「永恆」傳 承書院精神

2025年3月28至29日,皇仁書院迎來年度 盛 事 —— 開 放 日 。 今 年 以「Aeternus」(永恆無盡)爲主題,象徵著歷屆皇仁學子薪火相傳的兄弟情誼與對母校的深厚情感。

開幕典禮由主禮嘉賓凌嘉勤校友(香港房屋協會主席及香港理工大學暫任副校長)在陳校長、舊生會代表、本會主席、教師及學生領袖的陪同下主持,給我們啓動了一個歡欣盛大的開放日。活動期間,天公作美,衆多傑出校友與各界嘉賓蒞臨參觀展區,爲校園增添無限光彩。

Queen's College Open Day Successfully Concludes with "Aeternus" Theme Celebrating Timeless Legacy

On 28-29 March 2025, Queen's College held its annual Open Day under the theme "Aeternus" (Timeless), symbolizing the enduring brotherhood among alumni and their profound connection to the alma mater.

The opening ceremony was graced by the presence of alumnus Mr. LING Kar-kan (Chairman of the Hong Kong Housing Society and Interim Vice President of The Hong Kong Polytechnic University), Principal CHAN, alumni representatives, the chairperson of PTA, teachers, and student leaders. Despite uncertain weather, distinguished guests and alumni flooded the campus, adding vibrancy to the event.















# 紀念品廣受歡迎 展現創意與傳統本年度紀念品設計別具匠心,包括:

- 校友徐沛之博士題寫「皇仁」墨寶的環保布袋
- 印有皇仁書院教學核心價值的行李帶與行李牌套裝
- 採用學校領帶配色設計的多功能電話掛繩及多用途 袋套組
- 經典校徽牛仔布筆袋
- 學院風格棉襪

紀念品攤位人潮絡繹不絕,來賓們熱情選<mark>購</mark>,更有 校友當場使用新購物品,充分展現對母校的支持。

#### 文化體驗活動 傳承千年技藝

本會特別設置「傳承·印跡」套印明信片工作坊, 這項源自西漢的多色印花技術,不僅讓參與者親手 製作獨特明信片,也深刻體現書院對文化傳承的重 視。活動融合傳統工藝與現代教育理念,獲得來賓 一致好評。

#### 家校同心 共創盛事

是次活動獲得家長鼎力支持,逾百位家長義工投入 服務,在各崗位盡心協力,完美地演繹了家校合作 精神。他們的付出確保了開放日攤位能順利進行, 也爲學子樹立了投入工作的榜樣。

爲期兩天的開放日不僅展現了皇仁書院的優良傳統 與創新活力,還凝聚了校友、師生與家長的情誼, 在在呼應著「永恆無盡」這主題精神。













Creative Souvenirs Bridging Tradition & Innovation

This year's limited-edition merchandise, highly sought-after, included:

- Eco-totes featuring calligraphy by alumnus
  Dr. TSUI Pui-chee
- Luggage straps & tag<mark>s engraved wit</mark>h QC's core values
- Multi-functional lanyards & pouches in school tie colors
- Denim pencil cases with classic school crest
- Collegiate-style cotton socks

#### Cultural Heritage Workshop

The "Legacy · Imprint" stamping postcard workshop, showcasing 2,000-year-old multicolor printing techniques from the Western Han Dynasty, allowed participants to create unique keepsakes while experiencing traditional craftsmanship.

#### Strong Parent-School Partnership

Over 100 parent volunteers contributed to the event's success, exemplifying the spirit of collaboration between families and the school.

The two-day Open Day not only highlighted QC's rich traditions and innovative spirit but also strengthened bonds among alumni, students, and parents-perfectly embodying the "Aeternus" legacy.





# 活動預告



## **Activity Plan**

活動日期 Date of Activity	活動名稱 Activity	活動簡介/備註 Brief Introduction / Remarks
2025年5月4日 4 May 2025	海外升學講座 Parents' Talk about Overseas Studies	聯同本校生涯規劃組提供海外升學資訊,讓有意海外升學的同學及其家長早作準備 Co-organized with CLP Team to give information about overseas studies
2025年5月24日 24 May 2025	家長學堂 Talk of Parent Academy	邀請嘉賓講者分享教養經驗和心得 To invite guest speaker to share with us tips on parenting
2025年6月28日 28 June 2025	親子「動」起來 Parent-Child Fun Day	促進家校之間的溝通,增加親子互動機會, 豐富同學們的課外活動 The aims of this event are to boost family harmony, enhance parent-child interaction and enrich students' extracurricular activities
2025年6月28日 28 June 2025	感謝義工茶聚 Appreciation Gathering for Parent Volunteers	感謝茶聚及頒發證書給辛勞一年的家長義工 Tea gathering and the presentation of certificates to praise the parent volunteers who have worked hard through out a year
2025年7月10日及11日 10-11 July 2025	中一註册及招收新會員 S1 registration and recruitment of new members	向中一新生的家長招募新會員 To invite the parents of new S1 students to join the PTA as a member
2025年7月12日 12 July 2025	舊書買賣 Second-hand Book Sale	給同學買賣舊書提供平台 To provide a platform for students to exchange used books
<b>2025</b> 年7月15日 15 July 2025	中一新生入學前測驗及家長分享會 Pre-S1 Hong Kong Attainment Test and Parents talk	讓中一新生的家長認識本會 To introduce QCPTA to new S1 parents
2025年9月 September 2025	敬師日 Respect our Teachers Campaign	讓家長們藉著敬師日向老師們表達敬意及謝意 To express our gratitude to our teachers
<b>2025</b> 年10月 October 2025	《快訊》(第92期) Newsletter(Issue 92)	加強本會與家長間的溝通 To promote communication between QCPTA and parents
2025年10月 October 2025	第三十七屆周年會員大會 The 37th Annual General Meeting	周年會員大會選新一屆委員 To elect new executive committee members

**17** ◆ 快訊 | 二零二五年四月 | 第九十一期

Newsletter April 2025 Issue 91

